



Press Release / Communiqué de presse (version française ci-dessous)

Le Mans – Sunday, the 14th of October 2018 – Finals

A fantastic show at Le Mans and another bet won by IAME

The 7th IAME International Final flawlessly organized in 2018 finished in a blaze of glory with breath-taking, hotly-contested races in front of more than 5000 spectators. Although changeable weather was expected it stayed fine and the track was dry throughout! The 466 drivers put on a thrilling sporting spectacle in qualifying and there was no let-up in the suspense right till the end of the finals in which victory went to three British drivers, an American, a Frenchman and a Dane among the 47 nationalities represented.

Congratulations to all the warriors present at Le Mans and the winners Turney, Lloyd, Nielsen, Riche, Bale and Crews.



www.iamekarting.com



X30 Senior: Turney triumphs in an incredible action-packed race

The final was the theatre of a really mind-blowing battle with more than 10 drivers going wheel-to-wheel for victory for several laps. Pre-final winner Harry Thompson did not enjoy the benefits of pole position for long as Nicolas Picot passed him to take the lead in the race. The two drivers then tagged each other, which resulted in a change in the order. Joe Turney, Elliot Harvey, Joey Van Splunteren and Oliver Hodgson (winner in 2017) filled the places at the head of the field until collisions eliminated the last three from the chase for a place on the podium. Clayton Ravenscroft, Charles Tesnière and Thompson took advantage of this to close the gap to Turney. But the latter hung on to his lead and won the race. Ravenscroft ensured a double for Great Britain and the KR Sport team's Kosmics. Tesnière and Thompson were penalized for detached spoilers, which handed third place on the podium to Siim Leedmaa (Kosmic) from Estonia who finished in front of two more Brits at the wheel of Exprit, Stephen Letts (+24 places) and Louis Westover.



X30 Junior: Lloyd clinches last-gasp win

While British driver Alex Lloyd (FA Kart) won his pre-final and the final the two races provided thrilling spectacles with positions changing every lap. Both Dutchman Dilano Van't Hoff (Exprit) and Frenchman Loris Cabirou (Kosmic) climbed up the time sheets in qualifying thanks to a hard-charging drive and got stuck into the battle for victory with Lloyd and Lewis Gilbert (Kosmic), who started ninth! Cabirou led the race for a few minutes.

Gilbert thought he had done the hardest part of the job when he crossed the line in first place, but he was hit with a penalty because of his spoiler. Lloyd (Dan Holland Racing) who had been quick all weekend was declared the winner. Finally, Cabirou wasn't among the front-runners and British driver Joshua Rattican (Tony Kart) made a great comeback to clinch second place in front of Van't Hoff. Rounding out the top 5 was another Briton, Taylor Barnard (KR), and Sam Balota (Exprit) from Belgium.

X30 Super: Nicklas Nielsen leads the way

There was a bit of pushing and shoving at the start that cost British racer Callum Bradshaw (CRG), who had dominated the event up till then, and Frenchman Andreas Hebert (Redspeed), who had put on a scintillating performance in the pre-final, several places. Nicklas Nielsen (Praga) shot into the lead with Danny Keirle (KR) in hot pursuit. Behind these two five drivers were locked in battle: Spaniard Ruben Moya (Kosmic), Adrien Renaudin (Sodi) from France, Greek Filippas Kalesis (Tony Kart), Belgian Yannick De Brabander (Praga) and Bradshaw (CRG). Race incidents eliminated Moya and Kalesis and Bradshaw sliced past Renaudin and De Brabander and set off in pursuit of Keirle and Nielsen. But the two leaders had opened up too big a gap and the Englishman was unable to catch them and had to be satisfied with third place. Nielsen kept Keirle behind him until the chequered flag winning in his new colours, those of Ralf Schumacher's RS team. De Brabander finished fourth in front of Hebert.



X30 Master: Morgan Riche's stunning drive!

13th quickest, seventh after the heats and sixth in the pre-final, Morgan Riche (FA Kart) threw everything into his efforts to battle for outright victory among the over 30 year olds. The Frenchman got off to a great start in fourth place and made short work of Englishman Gary Turkington (Kosmic), and his fellow-countryman, Wilfrid Lecarpentier (Kosmic), and lap after lap he ate into the gap separating him from François Peurière (Tony Kart), who had dominated since the start of the weekend. On lap 9 (out of 21) Riche took the lead, and the guy who's both driver and team manager of his own outfit, went on to score a magnificent international victory. Behind him, there were intense duels going on that led to many changes in the order. Irishman Raymie Eastwood (Tony Kart) managed to slip past his rivals, but fell back at the finish because of a detached spoiler. Frenchman Gérard Cavalloni (CRG) put on a strong final charge and snatched second place after starting thirteenth! Following him home were three other Frenchmen, Lecarpentier, Alexandre Leotta (KR) and Johan Renaux (CRG).



X30 Super Shifter: Thomas Bale dominates from start to finish

After hotly-contested qualifying heats between Swiss drivers Nicolas Rohrbasser (Kosmic) and Kevin Lüdi (Kosmic), Belgian Frédéric Op De Beeck (Formula K) and Briton Thomas Bale (Kosmic), the pieces of the puzzle gradually fell into place on Sunday. Due to race incidents Lüdi and Op De Beeck tumbled down the time sheets in the pre-final. Bale took



the lead in the final and quickly confirmed his status as favourite. Rohrbasser tried all he knew but the Englishman soon opened up a big gap after an excellent start. Only Estonian Sten Dorian Piirimagi (Exprit) was able to match the searing pace of the leaders and the rest of the field was soon left several lengths behind. There were no changes in the final laps and Bale scored an uncontested victory from Rohrbasser, Piirimagi, Pole Prassettyo Hardja (Tony Kart) Christof Huibers (Gillard) from Belgium.

X30 Mini: Crews snatches victory by seven-thousands-of-a-second!

American Brent Crews (KR), the leader after the heats, had a really exciting Sunday. He lost three places in the pre-final while British driver William Macintyre (KR) won. The final got off to a chaotic start and this dropped him even further down the time sheets to 12th place on the first lap. At the front, Macintyre and his Fusion Motorsport team-mate, Freddie Slater (KR), were at it hammer and tongs. But lap after lap Crews fought his way back to the leaders like Italian, Juan Francisco Soldavini (Parolin). At the start of a crazy last lap Crews passed Slater at the end of the start/finish straight, but the latter got back in front after an incredible piece of late braking two corners from the finish. Crews fell back into his slipstream and then ducked out for the final tussle. The two drivers finished neck and neck with Crews beating Slater by the tiny margin of seven-thousands-of-a-second! Soldavini got the better of Macintyre for third place under the eyes of Spaniard Miguel Peiro Luzarraga (FA Kart), who rounded out the top 5.

Lady Winner : Sitarvee Limnantharak (THA) / X30 Mini

One day F4 Winner - Winfield Racing School : Clayton Ravenscroft (GBR)

> Facebook page "IAME" : <https://www.facebook.com/iame.the.heart.of.kart>

> Full results and videos available from the IAME Karting website: <http://www.iamekarting.com>

Press Relations: Kart Mag Organisation - redaction@kartmag.fr

Photos by Tino Cacopardo (CT Photos)

For Media Information Purposes - Non-contractual document - No regulatory value



www.iamekarting.com



Version française - Dimanche 14 octobre - Finales

Fantastique show au Mans et nouveau pari gagné pour la IAME

Parfaitement organisée, la 7e édition de la “IAME International Final 2018” s’est terminée en apothéose avec des courses décisives à couper le souffle, disputées devant plus de 5000 spectateurs. Parfois incertaine, la météo est restée clémente et la piste parfaitement sèche ! Après un spectacle sportif passionnant offert par les 466 pilotes engagés lors des qualifications, le suspense a tenu bon jusqu’au terme des finales. Celles-ci ont consacré trois Britanniques, un Américain, un Français et un Danois, parmi les 47 nationalités représentées. Bravo à tous les “warriors” présents au Mans et aux vainqueurs nommés Turney, Lloyd, Nielsen, Riche, Bale et Crews.



X30 Junior: Lloyd triomphe in extremis

Si le Britannique Alex Lloyd (FA Kart) s'est imposé tant en préfinale qu'en finale, les deux courses ont offert leur lot de spectacle, avec des positions évoluant constamment au gré des tours. Bien revenus lors des qualifications grâce à une belle compétitivité, le Néerlandais Dilano Van't Hoff (Exprit) et le Français Loris Cabirou (Kosmic) sont venus se mêler à la lutte pour la victoire face à Lloyd et Lewis Gilbert (Kosmic), parti 9e ! Cabirou avait même l'honneur de mener les débats durant quelques minutes. Gilbert pensait avoir fait le plus dur en coupant le premier l'arrivée, mais une pénalité le guettait pour son spoiler. Performant durant tout le week-end, Lloyd (Dan Holland Racing) était déclaré vainqueur. Alors que Cabirou ne figurait pas finalement pas parmi les hommes de tête, le Britannique Joshua Rattican (Tony Kart) effectuait un beau retour en deuxième position devant Dilano Van't Hoff. Le Britannique Taylor Barnard (KR) et le Belge Sam Balota (Exprit) complétait le top-5.

X30 Mini : Crews double la mise pour 7 millièmes !

Leader après les manches, l'Américain Brent Crews (KR) a vécu un dimanche plein d'émotions. En effet, il perdait trois places en préfinale, pendant que le Britannique William Macintyre (KR) s'imposait. Au départ de la finale, une bousculade le repoussait encore plus loin, jusqu'à la 12e position lors du premier tour. Aux avant-postes, un superbe duel



opposait Macintyre à son équipier du team Fusion Motorsport Freddie Slater (KR). Mais au fil des tours, Crews effectuait un spectaculaire retour aux avant-postes, tout comme l'Italien Juan Francisco Soldavini (Parolin). Un dernier tour de folie débutait. Crews passait une première fois Slater au bout de la ligne droite de départ, mais Slater osait un freinage audacieux à deux virages de l'arrivée. Crews reprenait une dernière fois l'aspiration et déboîtait pour un ultime coude à coude. Les deux pilotes finissaient côte à côte, avec un infime écart de 7 millièmes pour Crews devant Slater. Soldavini devançait Macintyre pour le gain de la 3e place, sous les yeux de l'Espagnol Miguel Peiro Luzarraga (FA Kart) qui complétait le top-5.

X30 Super Shifer : Thomas Bale domine de bout en bout

Après des manches de qualification particulièrement disputées entre les Suisses Nicolas Rohrbasser (Kosmic) et Kevin Lüdi (Kosmic), face au Belge Frédéric Op De Beeck (Formula K) et au Britannique Thomas Bale (Kosmic), la situation s'est peu à peu éclaircie le dimanche. Il faut dire que les aléas de la course ont repoussé Lüdi et Op De Beeck beaucoup plus loin dans la hiérarchie en préfinale. Bale prenait alors le commandement et allait bien vite confirmer son statut de favori en finale. Rohrbasser tentait de repousser ses limites, mais Bale créait très vite un écart significatif après son excellent départ. Seul l'Estonien Sten DorianPiirimagi (Exprit) parvenait à suivre le rythme élevé des leaders, le peloton étant repoussé à plusieurs longueurs. Les dernier tours ne changeaient rien.





Bale s'imposait logiquement devant Rohrbasser, Piirimagi, le Polonais Prassettyo Hardja (Tony Kart) et le Belge Christof Huibers (Gillard).

X30 Senior: Turney vainqueur d'un scénario incroyable

La finale a proposé une lutte réellement époustouflante, avec plus de 10 pilotes au coude à coude pour la victoire durant de nombreux tours. Vainqueur de la préfinale, Harry Thompson ne profitait pas longtemps de sa pole position, puisque Nicolas Picot le relayait en tête de la course. Une première touchette entre ces deux pilotes entraînait un changement de hiérarchie. Joe Turney, Elliot Harvey, Joey Van Splunteren et Oliver Hodgson (vainqueur 2017) prenaient alors les meilleures places, avant que des accrochages ne fassent perdre à ces trois derniers toutes chances de podium. Clayton Ravenscroft, Charles Tesnière et Harry Thompson en profitaient pour revenir dans le sillage de Turney. Mais celui-ci tenait bon et s'imposait. Ravenscroft assurait le doublé pour la Grande-Bretagne et les Kosmic du team KR Sport. Tesnière et Thompson étaient pénalisés pour spoiler décroché, laissant l'Estonien Siim Leedmaa (Kosmic) escalader la 3e marche du podium devant deux autres Britanniques sur châssis Exprit, Stephen Letts (+24 places) et Louis Westover.

X30 Super : Nicklas Nielsen fait la course en tête

Un coup de théâtre survenait juste au départ de la finale, avec une bousculade qui faisait perdre plusieurs places au Britannique Callum Bradshaw (CRG), qui avait dominé l'épreuve jusqu'ici, et le Français Andreas Hebert (Redspeed), la belle surprise de la préfinale. Nicklas Nielsen (Praga) prenait la tête de la course, rapidement pris en chasse par Danny Keirle (KR). Derrière, un beau duel opposait cinq pilotes: l'Espagnol Ruben Moya (Kosmic), le Français Adrien Renaudin (Sodi), le Grec Filippas Kalesis (Tony Kart), le Belge Yannick De Brabander (Praga) et Callum Bradshaw (CRG). Si des incidents élimaient Moya et Kalesis, Bradshaw doublait Renaudin et De Brabander pour se lancer à la poursuite de Nielsen et Keirle. Mais le duo de tête était désormais trop loin pour Bradshaw, qui devait se satisfaire de la 3e place. Nielsen contrôlait Keirle jusqu'au bout et imposait ses nouvelles couleurs du team RS de Ralf Schumacher. De Brabander se classait 4e devant Hebert.

X30 Master : La chevauchée fantastique de Morgan Riche

13e aux chronos, 7e après les manches et 6e en préfinale, Morgan Riche (FA Kart) n'a pas ménagé ses efforts pour revenir se battre pour la victoire finale chez les plus de 30 ans. Auteur d'un excellent départ en 4e position, le Français doublait rapidement le Britannique Gary Turkington (Kosmic), puis son compatriote Wilfrid Lecarpentier (Kosmic), avant de réduire l'écart de tour en tour sur François Peurière (Tony Kart), impérial depuis le début du week-end. C'est dans le 9e des 21 tours de course que Riche prenait l'avantage. Celui qui est à la fois pilote et responsable de son propre team RM Concept décrochait une magnifique victoire internationale. Derrière, d'intenses duels avaient lieu, avec d'innombrables changements dans la hiérarchie. L'Irlandais Raymie Eastwood (Tony Kart) parvenait à se faufiler, mais reculait à l'arrivée à cause d'un spoiler décroché.



www.iamekarting.com





Le Français Gérard Cavalloni (CRG) finissait fort et accédait à la 2e place en étant parti 13e ! Il devançait ses compatriotes Lecarpentier, Alexandre Leotta (KR) et Johan Renaux (CRG).

Vainqueur “Lady” : Sitarvee Limnantharak (THA) / X30 Mini

Vainqueur stage 1 journée F4 - Winfield Racing School : Clayton Ravenscroft (GBR)

Page Facebook “IAME” : <https://www.facebook.com/iame.the.heart.of.kart>

Résultats complets et vidéos accessibles à partir du site IAME Karting : <http://www.iamekarting.com>

Relations Presse : Kart Mag Organisation - redaction@kartmag.fr

Photos Tino Cacopardo (CT Photos)

A des fins d'information media, aucune valeur réglementaire



www.iamekarting.com

